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 پیش بینی اجرای خیابان ها و بلوار جدید
 در بودجه ۱۴۰۲ شهرداری یزد 

 یزد- صادقی مقدم- شهردار یزد با اشاره به برنامه های شهرداری برای کنترل 
و مدیریت ترافیک، اظهار کرد: در سال جاری طرح های مختلفی برای اصلاح 
هندسی تقاطع ها در شهر یزد در نظر گرفته شده است که اجرای این طرح ها 
بار ترافیکی شهر را تا حد قابل توجهی کاهش می دهد، اما همچنان نیاز به کار 

اساسی برای رفع مشکل ترافیک شهر و بهبود وضعیت حمل و نقل هستیم.
ابوالقاسم محی الدینی با تاکید بر اینکه حمل  و نقل عمومی باید به عنوان یک موضوع مهم در 
نظر گرفته شود، خاطرنشان کرد: در بودجه سال آینده شهرداری یزد، ایجاد مسیرهای جدید در شهر 
پیش بینی شده است که هر کدام از آنها نقش مهمی در کاهش بار ترافیکی شهر در زمان شلوغی 
ترددها دارد.وی افزود: همچنین عملیات اجرایی احداث دو تقاطع غیرهمسطح شهر یزد سال آینده به 
عنوان دو پروژه بسیار مهم آغاز می شود تا شرایط حمل ونقلی شهری یزد وضعیت بهتری داشته باشد.

در هشت ماهه نخست سال جاری صورت گرفت
 ساخت و بازسازی بیش از 35۰۰ قطعه  صنعتی 

در نیروگاه رامین
محسن حافظی بیرگانی سرپرست نیروگاه رامین گفت: با هدف رفع وابستگی 
و بومی سازی قطعات مورد نیاز این نیروگاه و کاهش هزینه های خرید قطعات 
از خارج ، تعداد 3668 قطعه مورد نیاز نیروگاه رامین را مورد ساخت و بازسازی 

قرار دادیم.
محسن حافظی بیرگانی افزود: از مجموع تعداد 3668 قطعه  ای که در 8 ماهه سال جاری توسط 
کارشناسان توانمند این نیروگاه مورد ساخت و بازسازی قرار گرفته ، تعداد 2 هزار و 240 قطعه ساخته 
و 1428 قطعه نیز بازسازی شده اند.نیروگاه رامین اهواز با 6 واحد تولیدی بزرگترین نیروگاه بخاری 
کشور است و ضمن تولید پایدار انرژی حیاتی برق و پشتیبانی از شبکه سراسری، بخشی از قطعات 
مورد نیاز خود را با تکیه بر دانش، تجربه و تخصص کارکنان خود طراحی و مورد ساخت و بازسازی 

قرار می دهد.

 نصب مبلمان شهری 
در معابر تازه احداث منطقه یک شهرداری یزد

یزد - صادقی مقدم- مدیر منطقه یک شهرداری یزد گفت: عملیات خرید و نصب 
مبلمان شهری اعم از نیمکت و سطل زباله در برخی نقاط منطقه اجرایی می شود.

به گزارش خبرنگارما از یزد،  سید علرضا رسولی اظهار کرد: با هدف توسعه امکانات شهری و تامین 
رفاه حال شهروندان، ساخت، جانمایی و نصب مبلمان شهری در معابر منطقه در حال اجرا است.

مدیر منطقه یک شهرداری یزد افزود: بهبود کیفی عناصر شهری مانند مبلمان در معابر عمومی تاثیر 
زیادی بر سلامت جسم و روح شهروندان خواهد داشت و به این منظور عملیات خرید و نصب مبلمان 
شهری اعم از نیمکت و سطل زباله در بلوار شهدای امیرآباد، بلوار ولیعصر)عج(، بلوار سیدمحمد کاظم 
طباطبایی، بلوار یزد باف و دیگر نقاط منطقه یک اجرایی  می شود.وی تصریح کرد: پس از بازپیرایی 

چند بوستان، مبلمان آن مکان ها نیز بهسازی و نوسازی خواهد شد.

مدیرعامل شرکت گاز استان اعلام کرد
 معرفی بیش از ۸۰۰۰ مشترک

 از سوی کمیته امداد به شرکت گاز البرز
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان البرز گفت: تا پایان شــهریور ماه، 8 هزار و 
8۰۰ مشترک گاز تحت پوشش ســازمان های حمایتی از مزایای بخشودگی 

گازبها در سقف الگوی مصرف بهره مند شدند.
سیدرضا غفاریان اظهار کرد: تا کنون 8 هزار و 8۵۷ مشترک گاز مشمول بند مذکور توسط کمیته 
امداد امام خمینی )ره( به این شــرکت معرفی شدند که پس از بررسی اطلاعات و اعتبار سنجی، 
بخشودگی گازبهای  آنان از ابتدای سال در سیستم جامع  مشترکین شرکت گاز اعمال شده است.

وی افزود: تمامی اطلاعات دریافتی پایش شده و اطلاعات فاقد اعتبار جهت تصحیح به سازمان های 
حمایتی ارسال شده و این شرکت آمادگی دارد تا در صورت دریافت اطلاعات تکمیلی، در اسرع وقت 
اقدامات لازم را جهت برخورداری این مشترکین عزیز از معافیت پرداخت گازبها انجام دهد.مدیر عامل 
شرکت گاز استان البرز در ادامه به مددجویان مشمول بند معافیت گازبها توصیه کرد با صرفه جویی 
 در مصرف گاز در حد الگوی مصرف از معافیت گازبها در سقف سه پله اول )حدود 4۵0 متر مکعب( از
 1۵آبان تا 1۵ فروردین استفاده کنند. غفاریان در ادامه به مددجویان نهادهای مذکور که مشترک 
شــرکت گاز هســتند و هنوز اطلاعات آنها از طریق نهادهای مذکور به این شرکت واصل نشده 

درخواست کرد هر چه سریع تر شماره اشتراک گاز خود را به نهادهای حمایتی مربوطه اعلام کنند.

حمید صادقی مقدم:
 حادثه در مجتمع فولاد بافق 

یک کشته و ۲ مصدوم به جا گذاشت
یزد- صادقی مقدم- بر اثر بروز حادثه ای هنگام جوشکاری در مجتمع فولاد بافق، 

یک نفر کشته و ۲ نفر مجروح شدند.
به گزارش خبرنگار ما به نقل از اورژانس یزد،  در این حادثه یک نفر در صحنه حادثه قبل از رسیدن 
عوامل امدادی فوت کرد و 2 نفر مصدوم به بیمارستان ولیعصر بافق منتقل شدند.هاشم زاده مدیر 
روابط عمومی فولاد بافق در خصوص علت بروز این حادثه اظهار داشت: یکی از کارگران شرکت 
حین انجام عملیات جوشکاری بر اثر سانحه سقوط از ارتفاع جان خود را از دست داد و انتشار اخباری 
مبنی بر بروز انفجار صحت ندارد.وی نام کارگر فوت شده در این سانحه را میثم اسماعیلی اعلام 
کرد و یادآور شــد: 2 کارگر دیگر نیز در این حادثه مصدوم شده اند که برای درمان آنان اقدام لازم 

صورت گرفته است.

 ۱۹3 کیلومتر از شبکه فرسوده فاضلاب
 شهر اصفهان بازسازی و اصلاح شد

اصفهان_راعی: مدیر عامل آبفای اســتان اصفهان از بازســازی ۱۹3 کیلومتر از 
۵۰۰ کیلومتر شبکه فرسوده  فاضلاب شهر اصفهان خبر داد.

حسین اکبریان با اشاره به قدمت ۵۵ ساله شبکه فاضلاب شهر اصفهان گفت: در مجموع 3۹00 کیلومتر 
شبکه و کلکتور فاضلاب در شهر اصفهان وجود دارد که حدود ۷۷ درصد آن بتنی، 21 درصد پلی اتیلن و 
حدود 1 درصد آن از جنس های دیگر است.وی افزود: لوله های بتنی به مرور زمان و در اثر گازهای موجود 
در شبکه دچار خوردگی می شوند که این امر موجب بروز حوادث و فروریزش سطح آسفالت می گردد 
که در این خصوص می بایست برنامه های کوتاه مدت و بلند مدتی برای پیشگیری و به حداقل رساندن 
حوادث در نظر گرفته شود.اکبریان با بیان اینکه 30۷ کیلومتر از ۵00 کیلومتر شبکه فرسوده فاضلاب شهر 
اصفهان هنوز بازسازی نشده است، افزود: این 30۷ کیلومتر را بر اساس اولویت اصلاح به پنج قسمت 
تقسیم بندی کردیم، اولویت اول قسمت های با وخامت خیلی بالا و حالت بحرانی می باشند و اولویت 
آخر بخش های فرسوده ای است که هنوز قابل بهره برداری هستند ولی در زمان های آتی قابل اصلاح 
می باشند و بر این اساس مطابق برنامه ریزی صورت گرفته، در صورت تامین اعتبار بازسازی انجام می 
شود.مدیر عامل آبفای استان اصفهان، در خصوص اعتبار مورد نیاز برای بازسازی شبکه فاضلاب فرسوده 
اصفهان گفت: درمجموع 12 هزار میلیارد تومان برای بازسازی 30۷ کیلومتر شبکه فاضلاب فرسوده باقی 
مانده نیاز است که ۵0 کیلومتر آن در اولویت اول بازسازی قرار دارد و نیازمند حدود 2 هزار میلیارد تومان 
اعتبار است.    اکبریان خاطر نشان کرد: در خصوص تامین اعتبار مورد نیاز در صدد بررسی راه هایی برای 
استفاده از ظرفیت ماده ۵6 و مشارکت بانک ها و همچنین اعتبارات عمرانی و مشارکت بخش خصوصی 

برای اصلاح و بازسازی پروژه های آب و فاضلاب در شهر اصفهان هستیم.

 تفاهم نامه همکاری بسیج سازندگی
 با اداره کل کار استان البرز منعقد شد

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان البرز از انعقاد تفاهم نامه با سازمان بسیج 
سازندگی و اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان البرز در راستای توسعه بخش 

تعاون و اشتغال در این استان خبر داد.
عبدالله دارایی با حضور در سپاه امام حسن مجتبی این استان و در جمع مدیران بسیج سازندگی استان 
و شهرستان های استان البرز با اشاره به ضرورت استفاده از ظرفیت بی بدیل بسیج در توسعه اشتغال و 
کارآفرینی و حمایت از بخش های تعاون گفت: به منظور توسعه عدالت اجتماعی و ایجاد اشتغال پایدار 
در روستاها و شهرهای استان البرز، تفاهم نامه ای فی مابین این اداره کل و بسیج سازندگی استان منعقد 
شد که به منظور تشکیل تعاونی از طریق مراکز مقاومت کمک به تامین فضای مورد نیاز برای راه اندازی 
شرکت های تعاونی و عرضه محصولات تولیدی تعاونی ها در فروشگاه های بسیج و حمایت از تشکیل 
طرح های اقتصاد مقاومتی تعاونی این تفاهمنامه امضا شده است.دارایی در ادامه گفت: از مهمترین تعهدات 
این اداره کل در این تفاهمنامه، استفاده از ظرفیت تسهیلات بانک توسعه تعاون و ضمانت سرمایه گذاری 
برای تامین ضمانت نامه های بانکی طرح های سرمایه گذاری و اعطای تسهیلات کم بهره به تولیدکنندگان 
عرصه های اقتصاد مقاومتی بسیج و همچنین همکاری در زمینه بازاریابی و فروش محصولات تولیدی 
واحد های تعاونی و اجرای طرح های جهادی اشتغال بویژه مشاغل خانگی بوده است.مدیرکل تعاون کار و 
رفاه اجتماعی خاطر نشان کرد: رویکرد ما در بخش اشتغال و تعاونی یک رویکرد مردم محور و نظارت بر 
صحت سنجی بخش اشتغال در اعتبارات تخصیصی بخش تعاون نیز بر عهده مردم و گروه های جهادی 
خواهد بود و با همکاری بسیج سازندگی در طرح صحت سنجی سامانه رصد اشتغال نیز برنامه ریزی های 
صورت گرفته است.وی گفت: با تحقق ۷0 درصدی در تعهد اشتغال در سال جاری و همچنین تخصیص 
اعتبارات قرض الحسنه برای راه اندازی اشتغال و کارآفرینی، پیشگام بودیم و در تبصره 16 اعتبارات قرض 
الحسنه نیز بیش از 2 هزار میلیارد تومان اعتبارات استان البرز تخصیص داده شده است که این امر به دبیری 

اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان البرز دنبال خواهد شد.

اخبار کوتاه 

نماینده مردم کرج فردیس و اشتهارد در مجلس شورای اسلامی در 
مورد دانشجویان ممنوع الورود گفت: باید از ظرفیت دانشجو به عنوان 
موتور محرکه پیشرفت کشــور حمایت شود. اختلال در دانشگاه، 
پیشرفت کشور را کند می کند لذا باید دانشجو و دانشگاه های کشور 

را حفظ کرد چراکه دانشجوی امروز مسئول فردای کشور است.
به نقل از  ایلنا از البرز، علیرضا عباسی با اشاره به ناآرامی های اخیر کشور، اظهار 
داشت: در جنگی قرار داریم که این جنگِ روایت ها است، لذا لازم است رسانه های 
کشور در راستای روشنگری افکار عمومی، روایت گری درست و به موقع و درست 
داشته باشند.وی در ارتباط با بیانیه مجلس  که در ناآرامی های اخیر توسط تعدادی از 
نمایندگان امضا شد گفت: این اقدام مجلس رای یا مصوبه نبود. بیانیه ای بود که من 
هم آنرا امضا کردم.عباسی اضافه کرد: به دنبال اتفاقات دو ماه اخیر و حادثه شاه چراغ و 
اتوبان کرج، بیانیه ای در مجلس مطرح شد که اعتراض بود بر علیه حوادث تروریستی 
شیراز و البرز. این موضع گیری در بیانیه آمده که اعتراضات پدیرفته شدنی است ولی 
اقدام تروریستی قابل قبول نیست.نماینده البرز ادامه داد: از اول مهر اتفاقاتی در کشور 
پیش آمد که از زمان فوت خانم امینی تا امروز در شهرهای کشور، درگیری هایی ایجاد 
شد و مطمئنا درصد بالایی از آن به عملکرد منِ مسئول بستگی دارد که جای تردید 
نیست. بی شک مردم به عملکرد مسئولان کشور اعتراض دارند و باید عملکرد اصلاح 
شود.وی با عنوان اینکه مردم با نظام مشکل ندارند، افزود: باید نسبت به انتقادات مردم 
در مورد عملکرد مســئولان اقدام کرد. وضع موجود زندگی و معیشت مردم، وضع 
مناسب نیست و باید با تلاش مسئولان به سمت وضع مطلوب هدایت شود.عباسی 
در ارتباط با شــنیدن سخنان معترضان گفت: از ابتدای مهر ماه حدود 40 جلسه با 
دانشجویان مختلف داشتم که تعدادی از آنها معترض بودند. اینکه در دانشگاه صحبت 
آزادی باشد و به اجبار کلاس را تعطیل کند مسئله ای است که قابل قبول نیست.

وی با اشاره به انتقادات تند دانشجویان معترض گفت: نگران این انتقادات تند نیستیم 
چراکه باید نسبت به عملکرد خود این موارد را بپذیریم.نماینده مجلس در ارتباط با 
مشکلات دانشجویان معترض تصریح کرد: دانشجو، فرزند ما است و نسبت به آنهایی 
که معترض هستند وظیفه داریم که گوش شنوای درد آنها باشیم ولی در گذشته این 

کار را نکردیم اما از بیرون هم نباید کسی بیاید دانشجوی ما را کنترل کند. دانشگاه باید 
خود کنترلی داشته باشد.این استاد دانشگاهی گفت: منِ استاد باید علاوه بر آموزش، 
ارتباط با دانشجو برقرار کنم و اساتید با شاگرد پروری در راستای حل مشکلات اخیر 
باشند. وی در مورد دانشجویان ممنوع الورود گفت: باید تدبیر درستی اتخاذ شود که از 
ظرفیت دانشجو به عنوان موتور محرکه پیشرفت کشور حمایت شود. اگر پیشرفتی در 
کشور ایجاد شود از دانشگاه است بنابراین اختلال در دانشگاه، پیشرفت کشور را کند 
می کند لذا باید دانشجو و دانشگاه های کشور را حفظ کرد چراکه دانشجوی امروز 
مسئول فردای کشور است.عباسی با عنوان اینکه صف اعتراض از اغتشاش جدا است، 
افزود: افرادی که با جان و مال مردم بازی می کنند حسابشان با مردم عادی جدا است.
این نماینده در مورد روایتی که به نقل از وی منتشر شد مبنی بر اینکه »مردم تلفن 
همراه دارند پس رفاه دارند« توضیح داد: یکی از خبرنگاران در مجلس مصاحبه ای 
کرد و چند آمار از پیشرفت کشور مطرح کردم ولی خبرنگار یک جمله را با شیطنت، 
انتخاب و تیتر کرد.عباسی گفت: اینکه بگویم در رفاه مطلق هستیم؛ ادعایی است که 
تاکنون مطرح نکرده و نخواهم کرد. ولی در مقایسه با گذشته و کارهای انجام شده 

باید تفاوت ها را ببینیم.
نماینده البرز با عنوان اینکه سالانه 6۷هزار مقاله علمی در نشریات داخل و خارج از 
کشور چاپ می شود، ادامه داد: اما آیا پیرو این 6۷هزار مقاله، 6۷هزار کار علمی در 
کشور انجام می شود؟ این مقاله ها چقدر در سفره مردم نقش دارد؟ لذا اگر بخواهیم 
تاثیر پژوهش های دانشگاهی را به نفع رفاه مردم هدایت کنیم باید تحقیقات »مساله 
محور« و در راستای رفع مشکلات مردم باشد.وی افزود: در دنیا بیش از 20درصد از 
پژوهش ها تبدیل به ثبت اختراع می شود اما در کشور ما هنوز به درصد هم نمی رسد 
بنابراین باید در این حوزه ورود کرد و برای هیات علمی و دانشجوی دانشگاه ها کار 
کرد.عباسی گفت: سال گذشته طرحی تصویب شد تحت عنوان طرح جهش تولید 
دانش بنیان. در  1۵ سال اخیر حدود 3هزار شرکت دانش بنیان در کشور راه اندازی 
شده بود که گردش مالی این شرکت ها 300هزار میلیارد تومان برآورد شد. اگر در 
مجلس قانونی تصویب شود برای حمایت از افزایش شرکت های دانش بنیان، گردش 

مالی در کشور، افزایش خواهد یافت.

خزانه دار شورای اسلامی شهر کرج با اشاره به خشک شدن 
تعدادی از درختان چنار جهانشهر بوستان ملی ایران کوچک 
گفت: شهردار کرج هر چه سریعتر علت خشک شدن و حمله 
آفات به تعدادی از درختان چنار بوســتان ملی ایران کوچک 

بررسی کند.
علی ذبیحی در نطق پیش از دستور هشتاد و دومین جلسه رسمی شورای 
اسلامی شهر که با حضور شهردار کرج، معاونین و مدیران شهری برگزار شد، 
ضمن تبریک هفته بسیج اظهار داشت: آرزومندم که تصمیمات شورای ششم 
به صورتی باشــد که در پایان دوره مهر تائید مردم بر ذیل عملکرد شورای 
انقلابی حک شود.خزانه دار شورای اسلامی شهر کرج ضمن تقدیر و تشکر 
از زحمات شهردار  درخصوص توزیع سبد کالا به تمامی پرسنل شهرداری 
که موجب رضایتمندی اکثریت پرسنل شده است، افزود: رسیدگی به وضعیت 
حقوق و معیشت کارمندان و کارگران شهرداری باید مورد توجه قرار گیرد در 
این راستا از اقدام شهردار در خصوص توجه به معیشت کارکنان تشکر می کنم.

ذبیحی در بخش دیگری از سخنانش تصریح کرد: مدتی است تعدادی از 
درختان چنار بوســتان ملی ایران کوچک دچار مشکلاتی از قبیل خشکی، 
بیماری و حمله آفات شــده اند و تنها راه حل بکار بــرده در خصوص این 
مشکلات قطع بخشی از درختان آسیب دیده در جهت جلوگیری از سقوط و 
آسیب های ناشی از آن توسط سازمان سیما منظر، است بطوری که تنها چهار 
اصله درخت با قطر بن تا 80 سانتی متر در سال جاری قطع شده است و طی 
بررسی انجام شده دست کم 10 اصله درخت دیگر با همین شرایط در معرض 
قطع شدن قرار دارند. عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر کرج تاکید کرد: 
سوال اینجاست که آیا این تنها راه حل ممکن است ؟ یعنی باید صبر کرد تا 
تمامی درختان چنار جهانشهر که یکی از مهمترین عناصر هویتی این منطقه  

هستند به این سرنوشت دچار شوند؟
وی خاطرنشان کرد: در دنیای امروز راه حل علمی در خصوص مبارزه با آفات 
و بیماری های این درختان چند 10ساله وجود ندارد؟ نمی توان شرایطی علمی 

را برای آبیاری این درختان با توجه به شرایط فصل تابستان در چند سال اخیر 
که شهر کرج دمای بالای 4۵ درجه سانتیگراد را تجربه می کند پیشنهاد داد 
تا کمتر دچار تنش گرمایی که سبب خشکی این درختان و تبدیل آن ها به 
میزبان راحتی برای آفات می گردد، شوند؟ آیا علم و اصول و راهکارهای علمی 
در سازمان سیما و منظر جای خود را به تجربیات سال های دور در مساله ی 

حفظ و نگهداری فضای سبز داده است؟
ذبیحی اذعان کرد: باید روش حفظ و نگهداری فضای سبز کلانشهر کرج 
مطابق شرایط اقلیمی امروز و آینده این منطقه به روز شده و از متدهای روز 
دنیا در این زمینه استفاده گردد که این امر میسر نیست مگر با تشکیل جلسات 
و کارگروه های مشترک با یکی از علمی ترین و قدیمی ترین مراکز آکادمیک 
کشور که اتفاقا در شهر کرج قرار دارد یعنی پردیس کشاورزی دانشگاه تهران.

وی پیشنهاد داد: در این راستا کارگروهی متشکل از کارشناسان سازمان و 
استادان دانشگاه کشاورزی در راستای یافتن راه حل های موثر در جهت حفظ 
درختان چنار بوستان ملی ایران کوچک و استفاده از تجربیات این کارگروه 

برای حل سایر مشکلات فضای سبز در کلانشهر کرج تشکیل شود.
خزانه دار شــورای اسلامی شهر کرج یادآور شد: سازمان سیما و منظر در 
گذشته واحدی به نام گیاه پزشکی داشت که با حضور در منازل همشهریان 
اقدام به نمونه برداری و یا درمان گیاهان و درختان می نمود که بنظر می رسد 
امروز خود سازمان بیشتر از هر زمان نیازمند اقدام کارشناسانه در حوزه گیاه 
پزشکی است و احیاء این واحد یکی از ضرورت های سازمان سیما منظر و 

فضای سبز است.
ذبیحــی در پایان ضمن تقدیر و تشــکر از زحمات مدیــران  مناطق در 
خصوص درآمد 422 میلیــاردی در آبان ماه 1401 بیان کرد:  در خصوص 
ساخت سازه های غیرمجاز خدمات شهری، پروانه ساختمانی و اعتراض به 
آراء ماهوی در برخی مناطق موجبات نارضایتی شهروندان گردیده است که 
طی بازدیدهای مستمر از مناطق موضوعات احصاء و به مدیران مناطق اعلام 

شده است.

 گوش شنوایی برای شنیدن درد دانشجویان نبودیم 
دانشجوی امروز مسئول فردای کشور است

نماینده البرز در مجلس:

 مدیریت شهری علت خشک شدن تعدادی از
 درختان بوستان ملی ایران کوچک را بررسی کند

خزانه دار شورای اسلامی شهر کرج تاکید کرد:

اصفهان_راعی: مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری 
توســعه معادن و فلزات » ومعادن » معتقد است: 
امروز مشکل مربوط به تأمین پایدار انرژی یکی از 

مسائل اصلی صنعت فولاد کشور است.
  مدیرعامل شرکت ســرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات 
»ومعادن » معتقد اســت: امروز مشکل مربوط به تأمین پایدار 
انرژی یکی از مسائل اصلی صنعت فولاد کشور است و از حدود 
چهار دهه قبل تاکنون میزان مصرف انرژی به ازای هر تن فولاد 
به خاطر تحقیقات انجام شــده و تکنولوژی های جدید به کار 
گرفته شــده روند نزولی داشته و حدود ۵0 درصد کاهش یافته 
است. اردشیر سعد محمدی در گفت وگوی اختصاصی با دنیای 
معــدن تصریح کرد: میزان انرژی مصرفی در واحد های فولاد 
سازی به نوع روش تولید ، یعنی کوره بلند یا کوره قوس الکتریکی 
بستگی دارد، روش کوره بلند نسبت به روش قوس الکتریکی 
انرژی بیشــتری مصرف می کند، در ایران آمارها کمی دچار 

پراکندگی است، اما این اختلاف به حدود 2۵ درصد می رسد.
وی خاطرنشان ساخت: زیان ناشی از کمبود انرژی و عدم النفع 
وابسته به آن در حوزه معدن و صنایع معدنی، طبق برآوردهای 
صورت گرفته مبلغ بالایی است و فعالان این صنعت چاره ای جز 

سرمایه گذاری در حوزه نیروگاهی ندارند.
سعد محمدی یاداور شد: خاموشی های دو سال گذشته نشان 
می دهد، شیوه قبلی مدیریت در صنعت برق دیگر کارساز نیست 

و باید اقتصاد صنعت برق احیا شــود.در واقع قیمت گذاری در 
صنعت برق متهم اصلی است، بنابراین برای حل این مساله در 
گام نخست باید سراغ واقعی سازی قیمت برق برویم و بهترین 
سازوکار در دسترس در حال حاضر، عرضه برق در بورس انرژی 
برای مشترکان پرمصرف )مثلا مشترکانی که مصرف بیش از 

مگاوات دارند( و ساز و کار عرضه و تقاضاست.
وی گفت: وقتی قیمت گذاری را به مکانیسم عرضه و تقاضا 
می ســپاریم، در بلند مدت عملا صنایعی که انرژی بری بالا 
و ارزش افزوده پایین دارند، حذف می شــوند و به مرور زمان، 
صنایعی شکل می گیرند که عملا یا اصلا انرژی بر نیستند و یا 
اگر انرژی بر هستند، ارزش بالایی خلق می کنند که تولید آن 
توجیه اقتصادی دارد و در نتیجه در بلند مدت ترکیب صنایعی که 
در کشور داریم ، شکل بهینه ای از الگوی مصرف خواهد داشت 

و عدالت اقتصادی هم رعایت خواهد شد.
به گفته وی، بنابراین باتوجه به نکاتی که اشاره شد، دیگر کسی 

با مصرف بیشتر انرژی، یارانه بیشتر دریافت نمی کند.
ریل۱۵۰ میلیون تن، جاده و دریا هرکدام تا ۵۰ میلیون 

تن از حمل مواد معدنی را در سال برعهده گیرند
مدیرعامل شــرکت سرمایه گذاری توســعه معادن و فلزات 
»ومعادن« پیشــنهاد داد: برای تحقق اهداف سند چشم انداز، 
نیازمند افزایش حمل ونقــل ریلی تا 10۵ میلیون تن و حمل 
جاده ای و دریایی هرکدام تا ۵0 میلیون تن در ســال هستیم 

درحالی که در ســال 1400 ظرفیت حمل مواد معدنی بوسیله 
خطوط ریلی حدود 4۵ میلیون تن بود. وی تصریح کرد: پیش 
بینی شده برای سال 1404 ظرفیت حمل و نقل مواد معدنی در 
بخش ریلی باید به بیش از ۷۹ میلیون تن برسد و دستیابی به 
چنین هدفی، نیازمند تلاش دو چندان و برنامه ریزی دقیق است.
سعد محمدی تاکید کرد: مساله برای کشور توسعه زیر ساخت 
ســخت افزاری نیســت بلکه در حوزه نرم افزاری نیز نیازمند 
واقع بینی و سنجش علمی هستیم. منظور از حوزه نرم افزاری، 
بحث های مربوط به برنامه ریزی، هدف گذاری، آینده پژوهی 

و منابع انسانی است.
وی گفت: واقعیت اینکه در حوزه توســعه زیر ســاخت های 
تکنولوژی به دلیل تحریم و انحصار فناوری نزد کشــورهای 
پیشرفته، با نوسان رشد دانش بومی سازی فناوری های مدرن 
و مشــکل واردات دانش فنی روبرو هســتیم، ضمن اینکه در 
کارخانه های مختلف کشور، تکنولوژی های نوین به کار گرفته 
شــده است اما وابستگی علمی این فناوری ها به شرکت های 
خارجی منجر به وابستگی نامتوازن و یکطرفه شده است، اگر 
چه با نهضت بومی سازی و توسعه تکنولوژی، به بخشی از این 
موضوع پرداخته ایم اما برای دستیابی به یک نظام صنعتی برپایه 

آخرین فناوری های روز دنیا راه زیادی در پیش داریم.
بورس کالا برای تولید و مصرف کنندگان اهمیت ویژه ای دارد
مدیرعامل شــرکت سرمایه گذاری توســعه معادن و فلزات 

»ومعادن« پیرامون عرضه فولاد در بورس هم گفت: تحولات 
قیمت و میزان عرضه و تقاضای کالاهای مهم و استراتژیک در 
دنیا همواره از مهمترین و پرطرفدارترین اخبار روز دنیا به شمار می 
رود و این موضوع به شکل مستقیم اهمیت بالای بورس های 
کالایی در دنیا را به نمایش می گذارد، زیرا عمده کالاهای مهم 
از جمله نفت، طلا، مس، فولاد، کنسانتره، گندم و...به اشکال 
مختلف در بورس های کالایی دنیا معامله می شوند و مخابره 
اطلاعات از بازار این کالاها به واسطه شفافیت بورس ها انجام 

می شود.
وی اضافه کرد: علاوه براین وجود تضامین و قوانین مدرن در 
جریان معاملات باعث شده است تا بورس های کالا از اهمیت 
ویژه ای برای تولید کنندگان و مصرف کنندگان انواع کالاها و 
حتی سرمایه گذاران بازار کالا برخوردار باشد، تا جایی که عنوان 

می شود وجود بورس های کالا برای بقای این سه دسته یعنی 
تولید کنندگان، مصرف کنندگان و ســرمایه گذاران بازار کالا 

ضروری است.
سعد محمدی تصریح کرد: آنچه اتفاق افتاده در ارتباط با عرضه 
فولاد در بورس، عملا نتوانسته اهداف مورد نظر را محقق کند 
و همچنان قیمت به شکل سیستمی اعمال می شوند و قیمت 
براساس عرضه و تقاضا شکل نمی گیرد. این مهم نه تنها در بازار 
فولاد، بلکه در بازار بالا دست فولاد هم وضعیت به همین منوال 
اســت. این اتفاق در حالی رخ داده که حدود هشت میلیون تن 
گندله در کشور روی زمین مانده و از طرفی در بورس کالا قیمت 
گــذاری صورت نمی گیرد. بنابراین از این منظر مهمترین کار 
کرد بورس کالا که کشف قیمت براساس عرضه و تقاضاست، 

بدرستی عمل نمی کند.

مدیر عامل ومعادن:

 امروز تامین پایدار انرژی
 از مسائل اصلی صنعت فولاد کشور است

یــزد- صادقی مقدم - معــاون حفاظت و بهره برداری شــرکت آب منطقه ای یزد 
گفت:متوسط کســری مخزن سالانه دردشــت بحرانی یزد-اردکان ۹7.۵۲میلیون 
مترمکعب می باشد و بیشینه نرخ فرونشست سالانه زمین در این دشت به ۱4 سانتی 

متر رسیده و باعث کاهش کمی و کیفی آب های زیرزمینی شده است.
به گزارش خبرنگار ما از یزد، »جواد منصوری« درنشست با اصحاب رسانه با بیان اینکه بیشترین مراکز 
صنعتی در دشت یزد-اردکان که مهمترین و حیاتی ترین دشت  استان می باشد قرار دارد و از لحاظ منابع آبی 
و ظرفیت زیست محیطی در محدوده بحرانی قرار گرفته است گفت:این فرونشست ها زنگ خطری برای 
از دست رفتن آبخوان های استان در آینده ای نه چندان دور است.وی با بیان اینکه استان یزد بدلیل نداشتن 
آبهای سطحی  از معدود استان هایی است که اکثر برداشت ها از منابع آب زیرزمینی انجام می شود  و روز به 
روز بر فروچاله های دشت های استان افزوده می شود گفت: شرکت آب منطقه ای جهت نجات سفره های 
زیرزمینی  و حیات استان،اجرای طرح های احیاء و تعادل بخشی،تحویل حجمی وخاموشی چاهها را به طور 
جد دنبال کرده و امید است که با برنامه سازگاری با کم آبی نیز بتوانیم در مرحله اول این برنامه) تا سال 140۵( 
روند افت سطح آب های زیرزمینی را به صفر برسانیم.منصوری به مجهز کردن چاههای کشاورزی و صنعتی 
به کنتور هوشمند اشاره کرد و گفت:تاکنون بیش از ۹2درصد از چاههای کشاورزی و 6۵درصد از چاههای 
صنعتی مجهز به کنتور هوشمند شده است.وی به حفر چاههای غیرمجاز توسط برخی افراد سودجو نیز اشاره 
کرد و گفت:از ابتدای ســال جاری تاکنون بیش از 280 شکایت در سامانه 310۷۷  در مورد حفر چاههای 
غیرمجاز یا اضافه برداشت از چاههای مجاز ثبت و مورد بررسی قرار گرفته است.معاون حفاظت و بهره برداری 
شرکت آب منطقه ای یزد لازمه اجرای طرح های حفاظت از منابع آب زیرزمینی را همکاری تمام دستگاه ها 
و مردم دانست و گفت: در واقع بحران کم آبی باید دغدغه همه مردم و مسئولان باشد تا با همکاری یکدیگر 
بتوانیم منابع آب زیرزمینی را حفظ نمائیم.رییس گروه طرح احیاء و تعادل بخشی شرکت آب منطقه ای نیز در 
این نشست ضمن تشریح طرح تحویل حجمی و اجرای طرح احیاء و تعادل بخشی از ابتدای آغاز این طرح ها 
گفت:هدف از تعریف این طرح ها جلوگیری از اضافه برداشت ها و برداشت های غیرمجاز بوده که نتایج آن در 
آینده متوجه بخش های مصرف کننده بویژه کشاورزان می شود.“سیدعلی اوهب«افزود:اجرای سندسازگاری 
با کم آبی که کنترل اضافه برداشت ها در تمامی بخش های مصرف به صورت پلکانی می باشد در راستای 
طرح احیاء و تعادل بخشی منابع آب زیرزمینی بوده و همکاری تمامی دستگاههای استان در تحقق اهداف 
این طرح الزامی است.در پایان این نشست، جزئیات کنتورهوشمند بصورت میدانی بر روی یک کنتور،توسط 

کارشناس مربوطه بررسی و به سوالات خبرنگاران پاسخ داده شد.

 بحران شدید آب 
درمهمترین  دشت استان یزد

تلاش مستمر و شبانه روزی همکاران پرتلاش معاونت فنی منطقه شمال شرق)مرکز 
شاهرود( برای نصب گراویتی سنج در مسیر بعد از کنترل ولو رسید تاسیسات مشهد 

مقدس با موفقیت به پایان رسید.
به گزارش روابط عمومی شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت ایران –منطقه شمال شرق؛ معاون فنی این 
منطقه با اعلام خبر بالا گفت: این عملیات 22 ساعته بعد از اخذ مجوز توقف خط، در ساعت پنج و نیم صبح 

به پایان رسید و خط دوباره استارت شده و آماده انتقال ایمن و پایدار فرآورده های نفتی گردید.
محمدعلی دهقان با تاکید بر اینکه عملیات نصب گراویتی سنج از نوع MassCorilios با هدف ایمن 
سازی مسیر و در راستای ضرورت اندازه گیری دقیق در زمان شروع بکار آزمایشگاه تاسیسات مشهد مقدس، 
اجرا شد؛ خاطر نشان کرد: از نکات برجسته این دستگاه می توان  به دقت بالا و سرعت در اندازه گیری به 

علت برخط)آنلاین( بودن آن  اشاره کرد.
وی افزود: در این راستا پس از اخذ مجوز برای توقف خط20 اینچ، ولوهای مسیر ورودی تاسیسات، هدر 
خارجی و صافی اصلی بسته شد،  موارد ایمنی مطابق استانداردهای شرکت با دقت انجام گردید، مسیر بای 

پاس باز شد و کلیه رلیف های مسیر و لاین های درین جدا گردید.
دهقان ادامه داد: در طول زمان انجام این عملیات نظارت مستمر واحد ایمنی، بهداشت و محیط زیست 
منطقه برای اخذ مجوزها و پرمیت های جهت انجام جوشــکاری ها و برش های ســرد و گرم انجام شد و 

خوشبختانه همین دقت نظر همکاران باعث گردید که این پروژه بدون هیچ گونه حادثه ای به پایان برسد.
معاون فنی منطقه شمال شرق خاطر نشان کرد: بعد از اتمام کار جوشکاری، کلیه اتصالات اعم از مسیر 
بای پاس، تراپ اسپول بعد از کنترل ولو تا ورودی صافی های اصلی و مسیر رلیف ها و... به محل نصب انتقال 

یافته و توسط همکاران واحد مکانیک و ابزار دقیق بسته شد.
دهقان تاکید کرد: پس از رعایت کلیه موارد ایمنی، درین ها توسط واحد عملیات بسته شده و ولوهای مسیر 
جهت پرکردن خط باز گردید و مسیر هواگیری شد و تست هیدرواستاتیک با فشار خط انجام شد و تاسیسات 

جهت استارت آماده گردید.
شایان ذکر است: واحد ابزار دقیق منطقه شمال شرق نسبت به نصب و کابل کشی و انجام کارهای سخت 
افزاری و نرم افزاری گراویتی سنج در زمان توقف اقدام کرد.گفتنی است: این عملیات قطع  و وصل بدون 

ریخت  و پاش و هدر رفت فرآورده های نفتی با ایمنی بالا به پایان رسید.
شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت منطقه شمالشرق با مرکزیت شاهرود وظیفه تامین فرآورده های نفتی 

پنج استان خراسان رضوی، شمالی و جنوبی، سمنان و بخشی از گلستان را برعهده دارد.

22ساعت تلاش شبانه روزی برای نصب 
گراویتی سنج در تاسیسات  مشهد 

یزد- صادقی مقدم- رییس کمیســیون میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
شورای اسلامی شهر یزد گفت: خواهرخواندگی ابزاری برای ارتباط با شهر های مختلف 

جهان است.
فاطمه حقیرالسادات در جلسه بررسی روند خواهرخواندگی ها از برگزاری جلسه بررسی پیش نویس آیین نامه 
و دستورالعمل مدیریت یکپارچه خواهر خوانده های شهر یزد با حضور نمایندگان دانشگاه یزد و اتاق بازرگانی 
خبر داد وافزود: بحث خواهرخواندگی ابتکار و ابزاری است جهت ارتباط با شهر های مختلف جهان به عنوان 

نمایندگان کشور ها که بین 2هزار و پانصد تا 3 هزار و پانصد شهر با یکدیگر پیوند خواهرخواندگی دارند.
به گفته او، مزایا و قابلیت های علمی، اجتماعی، اقتصادی و گردشگری در بحث ارتباط خواهرخوانده ها مورد 

توجه است و شهر یزد می تواند از این مزایا استفاده کند.
حقیرالسادات گفت: در خصوص مدیریت یک پارچه شهری، در تمام جهان در حیطه قدرت شهرداری ها است 
به همین دلیل در شهر یزد نیز بحث خواهرخوانده ها باید در شهرداری متمرکز شود و سایر نهاد ها و ارگان های 

مرتبط در این راستا با شهرداری همکاری کنند.
وی افزود: تدوین دستورالعمل ها و آیین نامه هایی برای مدیریت یک پارچه در دستور کار روابط بین الملل 

است که بعد از طراحی و بررسی نهایی به استانداری و سایر ارگان های مربوطه ابلاغ ی شود.
حقیرالسادات بیان کرد: درباره بحث علمی یزد و خواهرخوانده ها اقدامات خوبی درحال اجرا است و زیرنظر 
دفاتر بین المللی بین دانشگاه یزد و خواهر خوانده ها، امکان تبادلات علمی بیشتر نیز وجود دارد، دانشگاه یزد با 
20 دانشگاه از قاره ها ارتباط دارد بخشی از ارتباطات هم به صورت شخصی و از طریق اعضای هیئت علمی 
صورت می گیرد، میتوان با فعالیت های علمی و ارتباطی دانشگاه را با برنامه ها و فعالیت های کمیسیون های 

شورای شهر و روابط بین الملل شهرداری در آینده هماهنگی بیشتری انجام شود.
به گفته او، در جلسات آتی مدیر امور بین الملل دانشگاه یزد و مدیر امور بین الملل دانشگاه علوم پزشکی در 
کمیسیون حضور داشتند تا من بعد جلسات کارشناسی تشکیل شود و ارتباطات علمی ناشی از بحث خواهر 

خواندگی های یزد تقویت شود.
وی افزود: مجوز جذب دانشجو های بین الملل در سطح استان یزد نیز به دانشگاه یزد اختصاص دارد لذا 
بخش امور بین الملل دانشگاه می تواند نقش بسیار پررنگی در کمک به روابط بین المللی شهرداری یزد و 

تقویت علمی خواهر خوانده ها داشته باشد.
 حقیرالسادات در پایان گفت: در اتاق بازرگانی یزد حدود 14 اتاق مشترک با شهر های مختلف جهان وجود 
دارد که ظرفیت بسیار قابل توجهی است و می تواند در ارتباطات بازرگانی و تجاری اتفاقات خوبی را رقم زند.

لزوم تهیه آیین نامه برای مدیریت 
یکپارچه خواهرخوانده های یزد

تقویت تولید برق نیروگاه رامین نیازمند توجه جدی وزارت نیرو است
سید کریم حسینی نماینده مردم اهواز،باوی،کارون 
و حمیدیه در مجلس شورای اسلامی طی بازدیدی 
که بهمراه صفری فرماندار و تعدادی از مسئولان 
شهرستان باوی از نیروگاه رامین داشت بر توجه 
جدی وزارت نیرو به رفع چالشــهای مالی و فنی، 
اجرای برنامه های توسعه ای و تقویت تولید این 

نیروگاه تاکید نمود.
سید کریم حسینی ضمن تقدیر از تلاش ها و  اقدامات این 
نیروگاه در تامین برق مورد نیاز مردم و صنایع خوزستان گفت: 
تولید این انرژی حیاتی در  شرایط تحریمها و موقعیت سخت 
اقتصادی دستاوردی ارزشمند است که توسط تلاشگران نیروگاه 

رامین محقق شد.
حسینی با اشاره به اهمیت و جایگاه ممتاز استان خوزستان در 
تولید برق کشور افزود: رفع موانع تولید و چالشهای صنایع از 

رویکردهای ماست و با توجه به عدم اجرای طرح های توسعه ای 
و بهینه سازی تجهیزات در نیروگاه رامین شاهد افت تولید برق 
این نیروگاه طی سالهای اخیر بودیم که ادامه این روند در این 
نیروگاه می تواند چالشهای جدی برای خوزستان و کشور ایجاد 
کند. وی نیروگاه رامین را یک سرمایه ملی و دارای اهمیت و  
جایگاه استراتژیک دانست که طی 43 سال تولید پایدار و مستمر 
انرژی برق توانست ضمن خدمت رسانی مستمر و تامین آسایش 
مردم باعث ایجاد و یا تقویت زیرساخت های متعددی همچون 
صنایع نفت،گاز،پتروشیمی،نیشکر ، فولادی و سایر صنایع در 

استان شده است.
نماینده مردم اهواز،باوی،کارون و حمیدیه با تاکید بر تسریع 
احداث نیروگاه سیکل ترکیبی شــهدای ویس اظهار داشت: 
احداث این نیروگاه ضمن تقویت ســطح تولید برق اســتان 
خوزستان باعث اشتغالزایی مستقیم و غیرمستقیم در منطقه 

باوی خواهد شد و  مدیران وزارت نیرو می بایست روند اجرای 
این پروژه را تسریع دهند.  

حسینی تلاش مدیران این مجموعه در کاهش مشکلات 
کارگری،  اجرای طرح طبقه بندی مشاغل، جذب نخبگان ، 
اجرای فرآیندهای استخدامی و همچنین تبدیل وضعیت اشتغال 
کارگران پیمانکاری و ایثارگران در نیروگاه رامین را مورد تقدیر 

قرار داد و اظهار امیدواری نمود با پیگیری ها و رایزنی هایی که 
نمایندگان مجلس صورت خواهند داد شاهد بهبود این روند در 

نیروگاه رامین خواهیم بود.
حســینی ضمن تبریک و آرزوی موفقیــت برای مهندس 
محسن حافظی بیرگانی سرپرست جدید نیروگاه رامین گفت: 
انتخاب مدیران بومی برای شرکتها و سازمانهای استان بدلیل 
آشنایی کامل با چالشها و پتانسیل های درون سازمانی و آگاهی 
از شرایط منطقه ای همواره مورد تاکید و استقبال نمایندگان 
مجلس است و ضمن تقدیر از مدیران صنعت برق بابت این 
انتصاب، امیدواریم شاهد تحقق این رویکرد در سایر شرکتها و 

دستگاههای استان باشیم.
مهندس حافظی سرپرست نیروگاه رامین نیز با اشاره به دانش 
و تجربه ارزشمند متخصصان نیروگاه رامین در اجرای طرح های 
عملیاتی و بهره برداری و ارائه خدمات فنی-مهندسی به سایر 

صنایع کشــور ، به  ارائه گزارشی از روند تولید برق و تعمیرات 
اساسی و میان دوره ای واحدها بمنظور ارتقا سطح آمادگی تولید 
برق در تابستان و  پیک مصرف 1402 پرداخت و  خواستار توجه 
جدی مسئولان و همکاری بیش از پیش نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی در رفع مشکلات  و چالشهای بزرگترین نیروگاه 

بخاری کشور شد.
وی به قابلیت های مطلوب نیــروگاه رامین بمنظور بهبود 
200 الی 300 مگاواتی تولید برق این مجموعه پرداخت و اظهار 
امیدواری نمود با رفع این موانع شاهد بهبود تولید این نیروگاه و 
تقویت سطح خدمت رسانی به مردم و صنایع استان خواهیم بود.

لازم بذکر است نیروگاه رامین اهواز با 6 واحد تولیدی بزرگترین 
نیروگاه بخاری کشور است و نقش مهمی در تامین برق مورد 
نیاز مردم و  صنایع استان خوزستان و پشتیبانی از شبکه سراسری 

برق کشور ایفا می کند.
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